
Mladi so dobri, toda...
V Sloveniji je malo Ijudi, ki se ukvarja z men-

torslvom v mladinskih pohodnih enotah. V naii
obdni pa ]e edini Franc ŠHrer-Adam iz Vnanjlh
Goric. Čeprav je star ie sedeminšestdeset let, Se
vedno bodi z mladimi in jim pripoveduje o natt
narodnoosvobodlini vojni in revoluciji. Dela z
mladbni je vajen, saj je častni Oan mladinske
organizadje ie od leU 1952, ko se je vmil v
domačo vas.

Kdaj pa se je začelo vaše mentorsko delo v
pohodnih enotah?

»Leta 1972 jc dozorela pobuda, da bi v naši
občini ustanovili pohodno mladinsko enoto, ki bi
za občinski praznik, to je 27. april, prehodila
delček poti partizanskih enot. Tako je tega leta
res odšla na pot mladinska pohodna enota, ki se je
poimenovala po našem znanem revolucionarju

Ljubi Šercerju. Takrat sem bil na pohodu, prav
tako pa sem bil s pohodniki tudi letos, ko je enota
odšla na pohod že trinajstič. V teh trinajstih letih
smo prehodili vso Slovenijo, razen Štajerske.«

Ali Se vedno prehodite pot pohodne enote?
»Na žalost ne. Do leta 1979 sem hodil tako kot

pohodniki, od takrat dalje pa sem zaradi bolezni
spremljevalec in grem za enoto z avtomobilom.«

Kakfen pa je talcfen pohod! Kaj mladi vse
vidijo in spoznajo na poti? •

»Med pohodom se enota ustavi pri vsakem
pomniku iz NOV. Pohodniki položimo cvetje in
vence, nato pa nam tamkajšnji borci pripoveduje-
jo o svojem kraju med NOV. Zvečer, ob tabor-
nem ognju pa tudi sam pripovedujem mladim o
naši revoluciji. Namen vsega tega pogovarjanja
pa je prenašanje tradicij NOV na mlajše. Mladi

pohodnik.spoznavajo, vse tiste vrednote, za kate-
re smo se borili. Zelo se tudi ponosen, da me je
mladina vzela za svojega, in da imam možnost, da
jim pripovedujem o časih naše revolucije.«

Kako pa mbuU sprejemajo vaio pripoved in
pripovedl druglh borcev?

»Zelo so pozorni. Vsako pripoved spremljajo z
vso resnostjo, če je le brez odvečne filozofije in
olepševanja. Pogosto mi postavljajo vprašanja in
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pogovor se zavleče pozno v noč.«
Pogosto §e jezimo na mlade, iei, da gredo

preveč po svojlh poteh. Kaj pa vi mcnite o tem?
»Ta jeza je povsem odvei. Ce je to res, kar pa

dvomim, smo krivi vsi. Kaj pa so naredile družbe-
nopolitične organizacije za mlade. Prepričan sem,
da so mladi dobri, le premalo delamo z njimi. Lep
primer za to je naša pohodna enota. Veliko naših
pohodnikov se je prostovoljno prijavilo v terito-
rialno obrambo, precej jih je postalo članov zveze
komunistov. Za to lahko rečem, da so pohodne
enote posrečena oblika dela z mladimi. Na ta
način prenašamo tradicijo NOV na mlade in jih
hkrati idejno-politični pravilno usmerjamo in
obrambno in samozaščitno usposabljamo.«

Franc Sifrer-Adam bi lahko povedal še veliko o
svojem delu z mladimi. Pravi, da bi mu odtrgali
pol srca, če ne bi več smel delati s pohodniki. Ob
slovesu pa je še pristavil: »Vsega tega pa ne bi
mogel delati, če ne bi lmela za to razumevanje
moja žena Viktorija.« . KuB


